
Protokół Nr XXXI/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 30 sierpnia 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXXI/440/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXXI/441/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXXI/442/2017 w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału
                                 Straży Granicznej w Raciborzu.
4. XXXI/443/2017 w sprawie nadania Statutu Raciborskiemu Centrum Rehabilitacji Osób
                                 Niepełnosprawnych.
5. XXXI/444/2017 w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto Racibórz.
6. XXXI/445/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/212/2016 Rady Miasta Racibórz 
                                  z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie wysokości i zasad oraz rozliczania
                                 dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub zatrudniających 
                                 dziennego opiekuna na terenie Miasta Racibórz.
7. XXXI/446/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
                                 położonej w Raciborzu w rejonie ul. Granicznej.
8. XXXI/447/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
                                 działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ul. Mariańskiej.
9. XXXI/448/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
                                 trybu zawarcia umów dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy 
                                 ul. 1-go Maja.
10. XXXI/449/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                 zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy
                                 ul. Winnej.
11. XXXI/450/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                 Raciborza".
12. XXXI/451/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy
                                 Powiatem Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania
                                 pn. ,,Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 3548S ul. Łąkowej 
                                 i Tadeusza Kościuszki w Raciborzu: - etap I zatoka autobusowa na 
                                 ul. Łąkowej - etap II od skrzyżowania z ul. Gwiaździstą do skrzyżowania
                                 z ul. Wandy".
13. XXXI/452/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Brusy w województwie
                                 pomorskim w 2017 r. 
14. XXXI/453/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta
                                 Racibórz.
15. XXXI/454/2017 w sprawie przyjęcia polityki oświatowej Miasta Racibórz na lata 
                                 2017 – 2022.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 22 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
 wnioski Prezydenta Miasta:

1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania pn. ,,Przebudowa odcinka drogi 
powiatowej nr 3548S ul. Łąkowej i Tadeusza Kościuszki w Raciborzu: - etap I zatoka 
autobusowa na ul. Łąkowej - etap II od skrzyżowania z ul. Gwiaździstą do skrzyżowania z 
ul. Wandy".

3. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Brusy w województwie 
pomorskim w 2017 r.

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
4. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radny Piotr Klima przekazał, że na Komisji RGBiF podjęto wniosek aby uchwałę w sprawie 
nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza" zdjąć z porządku obrad sesji. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że może to być wniosek formalny do porządku albo 
stanowisko komisji prezentowane przy omawianiu tego punktu obrad.

 Radny Piotr Klima przekazał, że jest to wniosek formalny do porządku obrad.
 Radny Tomasz Cofała poprosił aby radny Piotr Klima uzasadnił ten wniosek bo nie wszyscy 

byli na Komisji RGBiF. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że nie ocenia ten konkretny wniosek o nadanie tytułu ale 

wskazuje, że praca Rady nad takimi wnioskami powinna przebiegać zgodnie z procedurą. 
Dodał, że radni powinni zobaczyć wniosek  Zarządu TMZR w tym zakresie. Odnosząc się 
natomiast do działalności PZERiI Oddział w Raciborzu wskazał na nie działający przez wakacje
klub seniora, co więcej uznał, że klub ten wcale nie cieszy się zainteresowaniem seniorów. 
Dalej wskazał, że bez wglądu we wniosek panuje przekonanie, że związek sam na siebie napisał
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wniosek, co więcej w TMZR nie potwierdzono, że wniosek taki został przyjęty. Następnie 
przekazał, że do tej pory też nie opracowano zasad nadawania takiego tytułu, a co więcej w 
przypadku organizacji temat powinien zostać dogłębnie sprawdzony. Następnie wskazał na 
nieścisłości dotyczące ilości członków związku. Dalej uznał, że w tym zakresie Rada powinna 
posiadać również opinie zarządu regionalnego czy krajowego związku. Podkreślił również, że 
na 60 lat działalności związku nie składa się tylko ostatnie 5 lat ale cała reszta. Dodał, że 
oceniając okres działalności można by w Raciborzu znaleźć wiele organizacji dłużej 
działających, podobnie gdy chodzi o to ile dobrego czynią dla miasta. Uznał również, że zespół 
powołany przy okazji poprzedniego nadawania tego tytułu kilku osobom powinien dalej 
pracować i ten wniosek opiniować. Dodał, że radni powinni o takim wniosku wiedzieć 
wcześniej. Uznał więc, że wniosek ten powinien zostać jeszcze raz dokładnie zbadany, bo być 
może tytuł jest zasadny ale niekoniecznie dla organizacji ale może raczej dla zarządu związku 
czy indywidualnej osoby ze związku. Dodatkowo wskazał, że jego wniosek w zakresie 
ustanowienia tytułu honorowego obywatela miasta został odłożony.  Na koniec wskazał, że 
sprawa wymaga głębokiej powagi.     

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że radny w swej wypowiedzi na okrągło dotknął wiele 
wątków ale nie przedstawił konkretów. 

 Radny Piotr Klima uznał, że to stwierdzenie go obraża. Dodał jednak, że mając więcej czasu 
byłby wstanie przedstawić więcej konkretów.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał że wiele ze słów, które zostały wypowiedziane 
przez radnego Piotra Klimy nie są oparte na faktach. Uznał, że każdy ma prawo do krytycznych 
uwag.  Dodał, że z racji urzędu kontaktuje się z tym stowarzyszeniem od co najmniej 11 lat i 
obserwuje, że dokonują się tam ogromne zmiany. Następnie przedstawił radnym wniosek 
TMZR, który został podpisany przez prezesa związku i dodatkowo przez 5 osób z zarządu. 
Dodał, że  w zakresie nadawania tego tytułu takie są właśnie regulacje prawne, nie ma w nim 
mowy o powoływaniu kapituły ani regulaminów. Radzie jest więc dana w tym zakresie pełna 
swoboda. Dodał, że dotychczas Rada nie nadała tytułów wielu organizacjom. Uznał, że z 
dyskusji na komisji i na obecnej sesji płynie nauka aby jednak trochę sformalizować  tą 
procedurę.  Dalej przekazał, że jest zapraszany na spotkania kół tej organizacji i wskazał, że są 
to bardzo silne grupy emeryckie i nie znana jest mu kwestia jakiegoś licznego wypisywania się 
ze związku. Dalej wskazał, że to z inicjatywy samych seniorów powstała Rada Seniorów, 
podobnie też było z inicjatywą utworzenia w mieście klubu seniora. Dalej przekazał, że po 
przerwie wakacyjnej klub wznawia swoją działalność i będzie realizował program społeczny 
finansowany przez miasto.    

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że radni mają prawo wyrażać swoje zdanie i przykro jest 
słuchać tego jak Przew. RM odnosi się do słów radnego. Po drugie uznał, że radni wcale nie 
muszą poprzeć wszystkich propozycji w zakresie nadania tytułu przedstawionych przez 
Prezydenta Miasta. Wskazał, że radni mają prawo mówić, że się z czymś nie zgadzają.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił aby nie „wkładać w jego usta” słów których nie 
powiedział.  Dodał, że nikt nie odbiera radnym prawa do wyrażania swojego zdania.

 Radny Leszek Szczasny uznał, że zachowanie Przew. RM było co najmniej nieeleganckie. 
Dodał, że podobne stwierdzenia słyszał wcześniej też pod swoim adresem.  Dalej stwierdził, że 
argumenty przedstawione przez radnego Piotra Klimy były dla niego bardzo czytelne. 

 Radny Franciszek Mandrysz stwierdził, że można było tego uniknąć powołując podobnie jak to 
było wcześniej kapitułę. Uznał więc, że wniosek ten powinien najpierw trafić pod obrady takiej 
kapituły.   

 Radny Marek Rapnicki uznał, że źle zaczęto, ze swojej strony dodał też, że woli nagradzać ludzi
nie instytucje. Uznał też, że nic się nie stanie gdy wniosek poczeka jeszcze miesiąc czy dwa.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że w tej sytuacji gdy jest ktoś w tle to będzie trudne. 
Uznał, że rozmawiać o regułach i zasadach można wtedy gdy nie ma się nikogo w tle. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek formalny aby z porządku obrad 
zdjąć pkt 15 dotyczący Uchwały w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla 
Miasta Raciborza". 

Rada przy 21 głosujących radnych, 9 głosami za, 11 przeciw i 1 wstrzymującym się odrzuciła
powyższy wniosek.  Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3. 
 Przew.  RM  Henryk  Mainusz poddał  pod  głosowanie  wcześniej  przedstawione  wnioski  do

porządku obrad. 
Rada przy 21 głosujących radnych, 12 głosami za, 6 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
wnioski przedstawione przez Przew. RM Henryka Mainusza, ustalając następujący porządek
obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4):

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Stan realizacji i przygotowania projektów Miasta Racibórz przewidzianych do 

dofinansowania w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych w latach 2014 – 2020.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok oraz Uchwała w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału Straży 

Granicznej w Raciborzu.
7. Uchwała w sprawie nadania Statutu Raciborskiemu Centrum Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych.
8. Uchwała w sprawie przyjęcia polityki oświatowej Miasta Racibórz na lata 2017 – 2022.
9. Uchwała w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto Racibórz.
10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/212/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

kwietnia 2016 r. w sprawie wysokości i zasad oraz rozliczania dotacji celowej dla 
podmiotów prowadzących żłobki lub zatrudniających dziennego opiekuna na terenie Miasta 
Racibórz.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu w rejonie ul. Granicznej.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu w obrębie ul. Mariańskiej.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ul. 1-go Maja.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Winnej.

15. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania pn. ,,Przebudowa odcinka drogi 
powiatowej nr 3548S ul. Łąkowej i Tadeusza Kościuszki w Raciborzu: - etap I zatoka 
autobusowa na ul. Łąkowej - etap II od skrzyżowania z ul. Gwiaździstą do skrzyżowania z 
ul. Wandy".

17. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Brusy w województwie 
pomorskim w 2017 r.

18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
19. Interpelacje, zapytania i wnioski.
20. Zakończenie sesji.
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Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie Protokół Nr XXX/17 z sesji Rady Miasta 
Racibórz z dnia 28 czerwca 2017 r. 

Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXX/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 28 czerwca 2017 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 5. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady    
          Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał informacje o objęciu przez Miasto Racibórz 1372  
udziałów w TBS o łącznej wartości 686.000 zł. i 1100 udziałów w TBS objętych za aport o 
łącznej wartości 905.500 zł. Dalej przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 6 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 4. Stan realizacji i przygotowania projektów Miasta Racibórz przewidzianych 
          do dofinansowania w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych w latach 
          2014 – 2020.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że już na komisji sformułował wniosek aby gdy nadarzy się tylko 
okazja to należy aplikować o środki pomagające młodym ludziom znaleźć prace.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk  wskazał, że duże środki w tym zakresie ma Wojewódzki 
Urząd Pracy i Powiatowe Urzędy Pracy. Miasto może w tym zakresie jedynie współpracować z 
tymi urzędami.  

 Radny Michał Fita zwracając uwagę na plany dotyczącego rozwoju zakładu zagospodarowania 
odpadów i rozbudowy kompostowni zapytał czy znaczy to, że miasto zrezygnowało z planu 
zbycia udziałów w tym zakładzie.

 Prezydent Miasta Mirosłąw Lenk przekazał, że miasto dawno już z tego zrezygnowało, a 
kompostowni nigdy to nie dotyczyło. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji zamknął przedmiotowy 
punkt obrad. Materiał pt.  Stan realizacji i przygotowania projektów Miasta Racibórz 
przewidzianych do dofinansowania w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych w 
latach 2014 – 2020 stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

Ad 5. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
          2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Michał Fita poprosił o szczegóły wydatku z autopoprawki dotyczącego ul. 
Żółkiewskiego i Czarnieckiego – etap I. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chodzi o remont ulic przebiegających przez 
osiedle, wzdłuż przedszkola.  Następnie przekazał, że w związku z przedłożeniem pod obrady 
Rady projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Brusy zachodzi 
konieczność dokonania drugiej autopoprawki w projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 
miasta na 2017 r. i w projekcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wskazał, że chodzi o kwotę 50.000 zł., o którą zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75621 
– Udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa, a po stronie wydatków 
zwiększa się rozdział 75421 – Zarządzanie kryzysowe o tą samą kwotę na zadanie – Pomoc 
finansowa dla Gminy Brusy z przeznaczeniem na likwidację skutków kataklizmu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok wraz z 
dwoma autopoprawkami – zał. Nr  9 - 10. 

Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/440/2017 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz 
autopoprawką.

Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 3 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/441/2017 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14. 

Ad 6. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Śląskiego Oddziału Straży  
          Granicznej w Raciborzu.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/442/2017 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16. 

Ad 7. Uchwała w sprawie nadania Statutu Raciborskiemu Centrum Rehabilitacji Osób 
          Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXI/445/2017 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18. 

Ad 8. Uchwała w sprawie przyjęcia polityki oświatowej Miasta Racibórz na lata 2017 – 2022.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska uznała, że w tworzeniu tego dokumentu powinni czynnie uczestniczyć 
przedstawiciele oświaty oraz przedstawiciele związków zawodowych. Wskazała, że temat jest 
trudny dlatego też dialog powinien być na bieżąco prowadzony tak aby nikogo nie zaskakiwać. 
Dodała, że w polityce oświatowej miasta Opola poinformowano, że w tym procesie 
uczestniczyli dyrektorzy placówek oświatowych.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że tak samo było również i u nas i śmiało można to 
zapisać w preambule.

 Radny Marek Rapnicki uznał, że to dokument teoretyczny będący pewną wizją oświaty. Dodał, 
że nonsensem jest twierdzenie, że ten dokument mógł powstać w oderwaniu od dyrektorów 
szkół. Wskazał jednocześnie, że urząd miasta nie musi się wszystkim podobać ale w wydziale 
oświaty pracują kompetentni ludzie.  

 Radny Jan Wiecha wskazał na pewny schemat myślenia i zarazem pesymizm, który wyraża się 
w 3 punktach. Dzieci będzie coraz mniej, zwiększy się rozwarstwienie społeczne i na szkolenia 
przeznacza się tylko 1% kosztów osobowych. Uznał jednak, że mimo braku optymizmu w tym 
dokumencie wcale nie musi się to spełnić.  

 Radna Anna Szukalska przekazała, że to nie jest szukanie dziur w całym ale to wynik 
doświadczenia wynikłego z ostatniej debaty na temat planowanych zmian w oświacie. Dodała, 
że właśnie rozmowy pozwalają uniknąć takich sytuacji. 

 Radna Anna Ronin zapytała czy ten dokument nazywany też strategią musiał zostać stworzony 
na potrzeby obecnej reformy oświaty.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ale wyjaśnił jednocześnie, że jak polityka to 
nie strategia i odwrotnie. Dodał, że przyjęcie tego dokumentu przez Radę sprawi, że będzie to 
dokument Rady. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie przypomina sobie aby Rada nakazała przygotowanie 
takiego dokumentu. Zapytała także po co miastu taki dokument.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dokument ten jest po to aby racjonalnie 
wydawać pieniądze. Wskazał, że w tym roku na oświatę wyda się ok. 60 mln zł, z tego 
subwencji oświatowej będzie ok. 29 mln zł. Udział subwencji w stosunku do wydatków 
własnych z roku na rok maleje. Wskazał, że w związku z reformą miasto w tym I półroczu 
wyda o 1,6 mln zł. więcej na wynagrodzenia w oświacie. W skali roku może to być 2 mln zł. 
Chodzi więc o to aby tych środków nie wydawać na ślepo. Wskazał na duże zmiany w zakresie 
nauczania uczniów niepełnosprawnych na co w subwencji nie ma środków. Chodzi też o to aby 
nad tym nie stracić kontroli, dlatego więc potrzebne jest przygotowanie pewnych koncepcji 
rozwiązań. Dodał również, że za każdym razem rady miasta takiego dokumentu sobie życzyły.  

 Radny Marek Rapnicki uznał, że można by się zgodzić z radną Anną Szukalską gdyby 
dowiedziano się, że ktoś w tej procedurze został pominięty.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że nie lubi anonimowych dokumentów, a z takim mamy do 
czynienia, przez brak podpisu naczelnika. Zapytał więc kto ten dokument napisał i czy 
naczelnik wydziału z nim się już zapoznał.   

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sam dokonywał poprawek i podpisał ten 
dokument. Dodał, że naczelnik kieruje pracą wydziału nawet gdy jest na urlopie, jest więc 
współautorem tego materiału, a nie parafował go bo go wtedy nie było. Zapewnił jednocześnie, 
że naczelnik dokładnie zapoznał się z tym co zlecił do wykonania 4 pracownikom wydziału.   

 Radny Leon Fiołka uznał, że dla niego strategia to podstawowy dokument na najbliższe lata.
 Radny Jan Wiecha uznał, że strategie pisze się po to aby uporządkować sobie wiedzę i 

zaplanować działania. Dodał, że dopiero gdy powstanie dokument można mieć do niego uwagi. 
 Radny Marek Rapnicki przekazał, że chciał powiedzieć, że jest to dokument tylko teoretyczny, 

niemniej zgadza się z tym, że jest on bardzo ważny. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że materiał ten wynika z przyjętego przez Radę planu 
pracy na 2017 r.

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że po raz pierwszy gminy otrzymują dotacje na 
sześciolatki więc relatywnie dopłata gmin do subwencji powinna być mniejsza i te środki 
można przeznaczyć na doposażenie szkół. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma przyrostu subwencji z tego tytułu. 
Relatywnie więc nakłady gminnych środków rosną. Dodał, że problem narasta i w okolicach 
listopada będzie trzeba dokonać dużej autopoprawki w budżetowej oświacie.     

 Radna Anna Ronin przekazała, że nie może być tak, że jakikolwiek krytyczny głos odbiera się 
jako atak. Wskazała także, że ze słów naczelnika wydziału prawo oświatowe za niedługo się 
zmieni i te zmiany będzie trzeba wpisać do tego dokumentu. Uznała więc, że napisanie tego 
dokumentu było stratą czasu.    

 Radny Jan Wiecha przekazał, że dokument pozwala ocenić tą strategię. Co do zmian to uznał, że
im bardziej niepewny czas tym bardziej trzeba planować i przewidywać pewne warianty. 

 Radny Marek Rapnicki  uznał, że radna Anna Ronin ma prawo krytykować na tej sali każdego. 
Zwrócił jednocześnie uwagę, że problem braku dentystów w szkołach  nie jest winą ani 
naczelnika ani prezydenta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przyznał, że można dyskutować o wszystkim, można chcieć 
aby w szkołach wszystko to było ale trzeba mieć świadomość, że to wszystko kosztuje. Mając 
na uwadze jaki jest budżet Rada musi dokonywać wyborów. Dodał, że w opinii kuratora 
Racibórz miał zawsze serce do oświaty. Wskazał, że przedłożona polityka pozwala wybrać to co
jest istotne. Przypomniał również, że Rada w grudniu uchwalając plan pracy na sierpień 
przyjęła, że ma zostać przygotowany ten dzisiejszy materiał. 

 Radna Anna Ronin wskazała, że nic sobie nie wymyśla po problem opieki dentystycznej jest 
opisany w tym dokumencie. Wskazała, że środki na to można ściągnąć z bulwarów na które 
przeznacza się 2 mln zł. 

 Radny Tomasz Cofała uznał, że ta dyskusja jest potrzebna. Dalej wskazał, że z informacji 
naczelnika wydziału wynika, reorganizacja w klasach 7 - 8  to koszt 586 tys. zł. Koszty więc są 
ewidentne. Następnie wskazał na możliwość wniesienia do szkół czegoś nowego czego 
przykładem były zajęcia z robotyki i programowania w SP 18.  

 Radny Zbigniew Sokolik wskazując na tabelę ze str. 32 zapytał czy zdiagnozowano z jakiego 
powodu subwencja oświatowa zmniejszyła się o 3 mln zł. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na subwencję oświatową składa się wiele 
elementów. Uznał, że w tabeli musi być błąd bo nie było takiej dużej różnicy. Subwencja w tym 
roku jest na podobnym poziomie jak w roku ubiegłym. Dodał, że z zapisów budżetowych za I 
półrocze wynika też wzrost na wynagrodzeniach w wysokości 1,6 mln zł. Dodał, że te dane 
zostaną skorygowane do kwoty subwencji zapisanej w budżecie.  

 Radny Marek Rapnicki zgłosił wniosek formalny o 20 minut przerwy.  
 Radny Jan Wiecha uznał, że w takich sytuacjach pod tabelą opisuje się przyczyny rozbieżności. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wynika to wprost z budżetu, a dla samego 

materiału nie jest to tak istotne. 
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o 20 minut przerwy. 
Rada przy 22 głosujących radych,  21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 19. 
Przerwa od godz. 16:30 do godz. 16:50.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zamieszanie w danych liczbowych wynika z 
tego, że do 2016 roku subwencja była przedstawiana łącznie dla przedszkoli i szkół, a od 2017 
mamy rozbicie na subwencje dla przedszkoli i subwencje dla szkół. Kwoty w tabeli dotyczą 
więc subwencji dla szkół i przedszkoli, więc niezbędna jest korekta w tabeli na stronie 32.    
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 Radny Michał Fita złożył wniosek o przełożenie tego projektu na przyszły miesiąc.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że radni mogą procedować inne projekty uchwały, 

a w tym czasie tabela ta zostanie poprawiona. Dodał, że nie ma potrzeby przesuwania tej 
uchwały o cały miesiąc.  

 Radny Michał Fita podtrzymał swój wniosek.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie przedmiotowego 

projektu uchwały z porządku obrad i przesuniecie go na następną sesję. 
Rada  przy  22  głosujących  radnych,  10  głosami  za,  12  przeciw  i  0  wstrzymujących  się
odrzuciła powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20.   
 Przew. RM Henryk Mainusz następnie poddał pod głosowanie wniosek o przesunięcie 

przedmiotowego punktu po pkt. 17 porządku obrad.  
Rada przy 21 głosujących radnych, 12 głosami za, 7 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższy wniosek. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21. 

Ad 8`. Uchwała w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/444/2017 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23. 

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/212/2016 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie wysokości i zasad oraz rozliczania dotacji
             celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub zatrudniających dziennego 
             opiekuna na terenie Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/445/2017 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25. 

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
            położonej w Raciborzu w rejonie ul. Granicznej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/446/2017 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27. 

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu
            położonej w Raciborzu w obrębie ul. Mariańskiej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/447/2017 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29. 

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umów dzierżawy terenu położonego w Raciborzu przy ul. 1-go Maja.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXI/448/2017 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31. 

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
            umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Winnej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXI/449/2017 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 33. 

Ad 14. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
            Raciborza".

 Radny Piotr Klima poprosił aby wszystkim radnym został udostępniony i przedstawiony 
wniosek TMZR. Dodał, że podobnie jak wielu innych radnych jest bardziej za tym aby 
nagrodzić indywidualnie osobę. Przekazał również, że ma informację, że ta sprawa nie była 
rozstrzygana przez zarząd TMZR.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie jest organem kontrolnym stowarzyszeń ale 
pod wnioskiem ewidentnie jest podpis prezesa TMZR.

 Radny Janusz Loch przekazał, że  związek emerytów to największa organizacja pozarządowa w 
mieście. Wskazał, że jest ok. 1100 osób podzielonych na 9 kół. Dodał, że największym 
sukcesem związku było to, że osoby starsze zostały wyciągnięte z domów. W kwestii klubu 
seniora przekazał, nie należy go utożsamiać z klubem związku. Wskazał, że klub w ramach 
projektu przez dwa lata jest prowadzony przez związek emerytów i uniwersytet III wieku. Na 
koniec przekazał, że związek emerytów to już nie ta sama organizacja, która działała w 
poprzednim wieku.  

 Radna Anna Ronin nie zgodziła się z tym, że związek emerytów to największa organizacja w 
mieście, dla niej jest to DFK, które jednak nie otrzymało tego wyróżnienia. 

 Rany Piotr Klima zapytał dlaczego o tym wniosku dowiadujemy się dopiero teraz, skoro 
wniosek był złożony już w kwietniu. Uznał, że można było tą sprawę lepiej przygotować. Na tą 
chwilę wolałby aby wniosek ten głosować za miesiąc, choć przyjmuje wyjaśnienia radnego 
Janusza Locha. Dobrze jednak aby związek wiedział ile obecnie ma członków. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że doszedł do przekonania, że ta organizacja jest bardzo 
pożyteczna.  

 Radny Leon Fiołka przekazał, że będzie wstrzymywał się od głosu z tego powodu, że też należy
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do tego związku. Dodał, że widzi jednak, że działalność związku jako dużej grupy osób to same
korzyści. Uznał, że lepiej by się stało gdyby wniosek ten szybciej został uzgodniony przez 
kapitułę.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że to Rada o tym ostatecznie decyduje. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że aby uniknąć na przyszłość takiej dyskusji 

zaproponuje za dwa miesiące zmiany w procedurze i powołanie stałej kapituły.  
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nie jest przekonany, że powołanie kapituły sprawi, że

uchwalanie tego typu tytułów odbędzie się bez dyskusji.
 Radna Anna Szukalska przekazała, że tak to jednak wygląda w innych gminach.
 Radny Piotr Klima wskazał na potrzebę powołania kapituły podobnie jak ustanowienia tytułu 

honorowego obywatela miasta.  
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że nie jest przeciwny kapitule ale stwierdził, że bez 

względu na stanowisko kapituły i tak Rada podejmuje decyzje.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przygotuje taki projekt uchwały.
 Radny Leon Fiołka wskazał, że powołanie kapituły pozwoliło wcześniej prawie jednogłośnie  

uhonorować wybrane osoby.   
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 14 głosami za, 2 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/450/2017 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 35. 

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem
            Raciborskim a Miastem Racibórz w celu realizacji zadania pn. ,,Przebudowa
            odcinka drogi powiatowej nr 3548S ul. Łąkowej i Tadeusza Kościuszki w Raciborzu:
            - etap I zatoka autobusowa na ul. Łąkowej - etap II od skrzyżowania
            z ul. Gwiaździstą do skrzyżowania z ul. Wandy".

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka zapytał czy powiat na to zadanie też przeznaczy 1.600.000 zł. i czy do tego 
wszystkiego jest też 50 % dotacja. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że I etap to wydatek ponad 6 mln zł. z tego 50% to 
dotacja, a drugie 50% to miasto i powiat wspólnie.

 Radny Leon Fiołka zapytał czy w związku z tym, że tam też będą budowane bloki zostało to 
skoordynowane.

 Prezydent Miasta Mirosław Len przekazał, że wszystko zostało skorelowane. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXI/451/2017 stanowi zał. Nr 36 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 37. 

Ad 16. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Brusy w województwie
            pomorskim w 2017 r.

 Radny Jak Wiecha przekazał, że na Komisji RGBiF tylko omówiono temat.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że oczywistą rzeczą jest pomaganie innym gminom
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w obliczu takich kataklizmów. Dodał, że w województwie Śląskim koordynacją działań 
związanych z pomocą zajmuje się Regionalny Ośrodek Pomocy Społecznej w Katowicach. 
Województwo Śląskie wybrało Województwo Pomorskie jako najbardziej poszkodowane. 
Naszemu Miastu wskazano Gminę Brusy i Gminę Sulęcino. W uchwale proponuje się Gminę 
Brusy jako bardziej poszkodowaną.    

 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do wysokości pomocy zapytał czy to wystarczy i na co 
konkretnie można tą kwotę przeliczyć. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie jest wstanie powiedzieć na co konkretnie 
będzie ta pomoc wykorzystana. Dodał, że można rozważyć jeszcze zwiększenie tej pomocy o 
kolejne 50.000 zł.  

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że 100.000 zł. też nie załatwi sprawy, ale chodzi bardziej o 
to, że na tą pomoc będą składały się także inne gminy i miasta.   

 Radny Piotr Klima uznał, że warto aby do tej gminy wysłać dwie osoby z miasta by na miejscu 
zobaczyć skutki kataklizmu.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że lepszym rozwiązaniem będzie jak prezydent miasta 
skontaktuje się tamtejszym wójtem. 

 Radny Leszek Szczasny wskazał, że pomagać należy mądrze i dobrze aby skontaktowano się z 
tą gminą.  

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że po to jest ta koordynacja aby środki nie szły w jedno 
miejsce.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że umowa dotacji określi szczegóły tej pomocy.
 Radny Piotr Klima zaproponował aby temat ogłosić przez Radio Maryja.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że media już to ogłosiły. Następnie z uwagi na brak 

chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXXI/452/2017 stanowi zał. Nr 38 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 39. 

Ad 17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 12 głosami za, 4 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXXI/453/2017 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 41. 

Ad 18. Uchwała w sprawie przyjęcia polityki oświatowej Miasta Racibórz na lata 2017 – 2022.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił radnym w formie autopoprawki nową poprawioną
tabelę ze str 32  – zał. Nr 42. 

 Radna Anna Ronin poprosiła o wyjaśnienie różnicy w kwotach.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że różnica wynika z dotacji do przedszkoli.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że  aby porównać dane muszą one mieć

jednolity charakter. W związku z tym pokazano wykonanie wydatków  w zakresie szkół 
podstawowych, gimnazjów i przedszkoli bez środków pomocowych bo zaburzyły by one 
możliwość porównania. Zestawia się to z wysokością subwencji. Dopłata do subwencji to jest 
różnica pomiędzy wydatkami gminy a subwencją. Uznała, że te dane najlepiej obrazują tą 
zależność. 

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że teraz dane są wiarygodne. Wskazał jednak, że Rada ma 
przyjąć całą politykę, na która składają się i tabele i jej część opisowa. 
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 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że autopoprawka zastępuje tylko tabelę ze str. 32. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką.  
Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 3 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę wraz autopoprawką.  Uchwała Nr XXXI/454/2017 stanowi  zał. Nr 43 do
protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 44. 

Ad 19. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Leon Fiołka przedłożył i przedstawił następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 45:
1) w sprawie obiecanego remontu dachu i wymianę okien w budynku przy u. Myśliwca 9,
2) w sprawie koszenia traw na terenach miejskich w Brzeziu (szczególnie ul. Olszynkowa, ul. 

Pogrzebieńska i ul. Myśliwca),
3) w sprawie przeglądu i uzupełnienia nieczynnego oświetlenia ulicznego  na ul. Brzeskiej i ul.

Jagielnianej,
4) w sprawie prośby mieszkańców ul. Wąskiej o przycięcie drzew od strony ul. Myśliwca,  
5) w sprawie dodatkowego przestanku PK przy ul. Brzeskiej,
6) w sprawie oznakowania bocznego fragmentu ul. Brzeskiej nr 87a, 89, 93,
7) w sprawie informacji na jakim etapie jest projektowanie i realizacja wydłużenia oświetlenia 

na ul. Brzeskiej w kierunku Dębicza,
8) w sprawie przedstawienia wniosków i decyzji po ocenie stanu technicznego rowu BR-27,
9) w sprawie poszerzenia chodnika na mostku w rejonie byłej siedziby DRAGADOS-u przy ul.

Brzeskiej,
10) ustnie w sprawie zachowywania obecnego procesu technologicznego na składowisku 

odpadów tak aby nie dochodziło więcej do rozchodzenia się przykrych zapachów,
11) ustnie w sprawie przedstawienia szerszej informacji ze spotkania z Marszałkiem w sprawie 

obwodnicy.  
 Radny Marek Rapnicki przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie ochrony przez zwierzętami drzew nasadzonych przy ul. Zbożowej,
2) w sprawie dalszego zainteresowania miasta kwestią przyjmowania polskich rodzin z 

Kazachstanu i Ukrainy w ramach repatriacji. 
 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie zainteresowania mieszkańców miasta materiałami kierowanymi na sesję i 
umożliwienia mieszkańcom zgłaszania swoich uwag,

2) w sprawie przykładania większej uwagi do odpowiedzi na interpelacje udzielanych radnym 
(przykład – interpelacja w sprawie książek czy brak odpowiedzi na zapytanie w sprawie 
przetrzymania pisma TMZR-u),  

3) w sprawie przyjęcia do planu pracy Rady tematu poświęconego czystości w mieście,
4) w sprawie zapraszania radnych do rozmów Prezydenta Miasta z przedstawicielami biznesu i

polityki, 
5) w sprawie pamiętania o osobach, które odeszły, a które były znanymi postaciami w mieście 

(przykład dr Krzysztof Orzeł),
6) w sprawie zwracania się przez Prezydenta Miasta o wsparcie polityczne i czy wsparcie takie

jest udzielane, 
7) w sprawie organizacji półmaratonu, a konkretnie zablokowania połowy miasta i 

uniemożliwienia przejazdu i wyjazdu mieszkańcom,
8) w sprawie ul. Kozielskiej i problemów dotyczących stanu drogi oraz studzienek 

kanalizacyjnych zgłaszanych przez mieszkankę miasta i podjęcia prób rozmów i pomocy ze 
strony Prezydenta Miasta i Radnych. 
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 Przew. RM Henryk Mainusz odnosząc się do ostatnie interpelacji radnego Piotra Klimy 
przekazał, że osobiście odbywa wielominutowe rozmowy telefonicznie z tą panią,w których 
tylko słuch gdyż każda próba zabrania głosu odbierana jest jako niegrzeczne zachowanie. 
Wskazał, że problem ten ma już 20 letnią historię przy czym nie znajduje tutaj skutecznego 
rozwiązania. Ze swojej jednak strony nikomu nie broni podjęcia takiej próby.    

 Radny Michał Fita przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) odnosząc się do ostatniej interpelacji radnego Piotra Klimy poprosił o zbadanie sprawy 

legalności znaku „kontrola radarowa” ustawionego na ul. Cegielnianej. Dodał, że 
rozwiązaniem sprawy z ul. Kozielską wydaje się być jedynie budowa uzgadnianej 
obwodnicy,
-  Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że pani z ul. Kozielskiej kwestionuje zasadność 
działań podjętych w kwestii obwodnicy trzymając się koncepcji sprzed wielu lat, która 
kierowała ruch po zachodniej stronie miasta.   

2) w sprawie zakorkowania miasta i potrzebie zmiany częstotliwości zmian światła na 
skrzyżowaniu przy  ul. Opawskiej i Al. Jana Pawła II,

3) w sprawie zrezygnowania przez miasto z funkcji parkingowej na Pl. Długosza, 
4) w sprawie odpowiedzi na interpelację w sprawie sprzedaży śmieciarek PK wskazał, że jego 

pytanie nie zostało chyba właściwie odczytane gdyż w odpowiedzi nie zawarto informacji 
na jakiej zasadzie śmieciarki te zostały sprzedane gdyż w biuletynie informacji publicznej 
PK nie znaleziono o tej sprzedaży ogłoszeń, a sprzedaże innych sprzętów tam się znalazły.  

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił interpelację w sprawie działalności zakładu Henkel oraz 
przeniesienia asfaltowni na teren dzielnicy Nowe Zagrody. Odczytał pismo ze sprzeciwem 
skierowane do Prezydenta Miasta pod którym podpisało się już ponad 200 mieszkańców. Dodał,
że w sprawie działalności firmy Henkel zostało przygotowane drugie pismo które również 
Prezydent Miasta otrzymał. Następnie przytoczył odpowiedź, którą otrzymał na wcześniejsze 
pismo w sprawie produkcji asfaltu gdzie zapisano, że produkcja ta zostanie przeniesiona na ul. 
Łąkową na teren po byłej lokomotywowni. W sprawie działalności firmy Henkel podziękował 
Prezydentowi Miasta za chęć pośredniczenia w temacie spotkania mieszkańców z 
przedstawicielami firmy. Wskazał jednocześnie, że działalność zakładu staje się coraz bardziej 
zauważalna, a świadczą o tym zdjęcia dostarczone przez mieszkańców. W związku z tym że 
mieszkańcy w tych sprawach są bardzo zdeterminowani przedstawił następujące zapytania:
1) czy Prezydent Miasta wycofa się z planów przeniesienia asfaltowni z dzielnicy Płonia do 

dzielnicy Nowe Zagrody,
2) jaki koszt poniesie miasto w związku z wydzierżawieniem terenu PKP  i na jakiej zasadzie 

będzie to dzierżawione,
3) jakie koszty poniesie miasto w związku z przeniesieniem  zakładu asfaltu,
4) czy nie należy rozważyć innej lokalizacji niż Nowe Zagrody, które już teraz zmagają się z 

wysokim poziomem wód gruntowych,
5)  jeżeli ta asfaltownia nie szkodzi to dlaczego w PRD jest cały czas prowadzony nadzór 

inspektora ochrony środowiska.
Dodał, że rzeczą niedopuszczalną ze względu na mieszkańców jest przeniesienie tego 
zakładu na teren przy ul. Łąkowej.  

 Radny Eugeniusz Wyglenda przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie zmiany kursowania autobusu PK nr 2, który w okresie letnim jeździ ul. Opawską 

przez co starsi mieszkańcy dzielnicy Studzienna i Sudoł nie mogą dostać się w prosty 
sposób do przychodni na ul. Ocickiej, 

2) w sprawie przygotowania mapki dzielnic Sudół i Studzienna z zaznaczonymi rowami 
odprowadzającymi wodę wraz ze  wskazaniem odpowiedzialnych instytucji za ich 
utrzymanie.
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 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie wpisania do budżetu miasta na 2018 rok budowy ścieżki pieszo – rowerowej od 

kanału Ulga do rezerwatu Łężczok,   
2) w sprawie ul. Babickiej i obaw mieszkańców czy budowa tej drogi w tym roku dojdzie do 

skutku,
3) w sprawie problemów z odbiorem odpadów wielkogabarytowych na dzielnicach (problemy 

z dodzwonieniem się mieszkańców i problemy z psującym się samochodem odbierającym te
odpady). W związku z powyższy zaproponował wprowadzenie stałych terminów odbioru 
tych odpadów,    

4) w sprawie doprowadzenie do budowy chodnika przy ul. Odrodzenia poprzez przejęcie tego 
odcinka drogi w zarząd od ZDW, 

5) w sprawie podjęcia decyzji w kwestii ograniczenia ruchu na ul. Olimpijczyka. 
 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie terenu po byłej cukrowni poprosiła o podanie kwoty jakie miasto poniosło do tej 
pory z tytułu opłaty za użytkowanie wieczyste i jakie działania związane ze zbyciem tam 
działek gruntu będą podejmowane jeszcze w tym roku, 

2) w sprawie podania szczegółów dotyczących terminu remontu ul. Korczaka,  
3) w sprawie powołania Biura Obsługi Prezydenta i zwiększenia znaczenia polityki 

informacyjnej urzędu zapytała jakie to oczekiwania mieszkańców miały spowodować 
powstanie tego biura skoro działa i jest wykorzystywane aż 14 narzędzi związanych z 
przekazywaniem informacji. Dalej wskazała, że takie biuro w miastach to pewne nowum 
dlatego też zapytała czym to biuro będzie się zajmowało i czym będzie się różniło od 
dotychczasowych działań rzecznika prasowego oraz czy to będzie polityka informacyjna 
miasta czy prezydenta. Dalej zapytała ile to będzie kosztowało i jaki jest w tym cel dla tego 
miasta. 

 Radny Leszek Szczasny przedstawił następujące zapytania i interpelacje :
1) w sprawie skonsultowania z mieszkańcami sprawy przeniesienia asfaltowni,
2) w sprawie braku informacji o raciborskim campingu na głównych stronach informatycznych

poświęconych campingom oraz jednoznacznej deklaracji Prezydenta Miasta w zakresie 
prowadzenia przez miasto tam dalej takiej działalności,   

3) w sprawie udziału przedstawicieli miasta w korowodzie dożynkowym podczas 
wojewódzkich dożynek w Tworkowie, 

4) w sprawie podjęcia działań związanych z ujednoliceniem szyldów w centrum miasta,   
5) w sprawie przychylnego podejścia do kwestii kontra ruchu rowerowego na niektórych 

ulicach jednokierunkowych w mieście, 
6) w sprawie braku wizji miasta w temacie zieleni i zabieranie kolejnych terenów i placów 

zabaw pod parkingi oraz nie dbania o nowe zasadzenia (przykład skweru ul. Warszawskiej), 
7) w sprawie wykonania tzw. „okna czasu” na wzór Lublina,  
8) w sprawie przedstawienia tematu współpracy z PWSZ w kwestii monitoringu smogowego,
9) w sprawie zbyt małych działań podejmowanych w lesie Obora,  
10) w sprawie nie przyjmowania zgłoszeń przez funkcjonariuszy Straży Miejskiej oraz potrzeby

skierowania patroli Policji i SM w okolicę kortu tenisowego przy ul. Pracy,  
11) w sprawie remontu chodnika przy ul. Słowackiego,
12) w sprawie obchodów 800 lecia miasta wskazał na przykład Lublina, gdzie podczas takich 

obchodów występowały lokalne gwiazdy estrady, wyświetlano filmy o mieście i w większy 
sposób podkreślano jego historię m.in. rozdawano kserokopię aktu lokacyjnego,

13) w sprawie powstałego Biura Obsługi Prezydenta wskazał, że jest to tłumaczone jako 
oficjalne rozpoczęcie kampanii związanej z przyszłorocznymi wyborami, czy też jako 
wydawanie środków budżetu miasta na zatrudnienie kierownika kierownika. Dodał, że jest 
to przypudrowywanie rzeczywistości.  
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 Radny Marcin Fica przedłożył następujące zapytania i interpelacje  –  zał. Nr 46:
1) ponownie w sprawie zapadającej się po prawej stronie jezdni na odcinku od mostu przy ul. 

Rudzkiej do zjazdu na Turze,
2) ponownie w sprawie naprawy jezdni ul. Gliwickiej w Markowicach na zakręcie przy 

kościele . 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk na początku przekazał, że nie może zgodzić się z totalną 

krytyką i prezentowaniem swojego obrazu miasta przez radnego Leszka Szczasnego. Następnie 
przedstawił odpowiedzi na zapytania i interpelacje następujących radnych:
 Odnośnie pisemnych interpelacji radnego Leona Fiołki przekazał, że odpowie na piśmie, 

natomiast:
1) w sprawie zachowywania obecnego procesu technologicznego na składowisku odpadów

przekazał, że w tej sprawie zostanie zorganizowane spotkanie mieszkańców z 
przedstawicielami Zakładu Zagospodarowania Odpadów i firmy Empol,

2) w sprawie przedstawienia szerszej informacji ze spotkania z Marszałkiem w sprawie 
obwodnicy przekazał chodziło w nim o wskazanie na upływający czas. Dodał, że 
poruszane problemy dotyczyły spraw projektowych. Niemniej za najważniejsze uznano 
sprawę prawomocności decyzji środowiskowej i uzyskanie zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej do końca listopada. 

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego:
1) w sprawie ochrony przez zwierzętami drzew nasadzonych przy ul. Zbożowej przekazał, 

że sprawę skieruje do sprawdzenia i realizacji,
2) w sprawie przyjmowania polskich rodzin z Kazachstanu i Ukrainy w ramach repatriacji 

przekazał, że jeszcze w tym roku zostanie przygotowywany projekt uchwały 
określający zasady takich repatriacji,

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie zwiększenia zainteresowania mieszkańców sprawami miasta przekazał, że 

chciałby to osiągnąć właśnie poprzez pracę nowego pracownika w powstałym biurze. 
Dalej wyjaśnił, że też zasięgał opinii w innych miastach w kwestii ilości pracowników i 
wygląda to różnie. Dodał, że warto oczywiście pokazywać nad czym pracują radni i 
prezydent. 

2) w sprawie odpowiedzi na interpelacje udzielane radnym przekazał, że prosi o 
sygnalizowanie tego na bieżąco, telefonicznie czy też mailowo. W kwestii  
przetrzymania pisma TMZR-u przekazał, że nie było to działanie celowe i w tych 
kwestiach radni będą informowani na bieżąco .    

3) w sprawie przyjęcia do planu pracy Rady tematu poświęconego czystości w mieście 
przekazał, że jak najbardziej temat jest do przygotowania na marzec przyszłego roku,

4) w sprawie zapraszania radnych do rozmów Prezydenta Miasta z przedstawicielami 
biznesu i polityki przekazał, że do takich rozmów nieraz zaprasza Przew. RM i czasami 
przewodniczących komisji. 

5) w sprawie pamiętania o osobach, które odeszły przekazał, że czyni to w każdym 
przypadku osób, którzy w jakimś stopniu były znane w mieście,

6) w sprawie zwracania się o wsparcie polityczne przekazał, że korzysta z wszelkiego 
możliwego,

7) w sprawie organizacji półmaratonu przekazał, że mieszkańcy są informowani o 
utrudnieniach z wyprzedzeniem. Wskazał, że w tym zakresie nie wpłynęła ani jedna 
skarga. Dodał, że informacji o innych rozwiązaniach nie można wcześniej podawać bo 
sparaliżuje się miasto i bieg. Miały jednak miejsce i takie sytuacje, że policja pilotowała
samochody aby mogły wyjechać.

8) w sprawie ul. Kozielskiej i problemów dotyczących stanu drogi oraz studzienek 
kanalizacyjnych przekazał, że w najróżniejsze sprawy tej pani jest  zaangażowany od 
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2002 roku. Dodał, że nie odbiera telefonów od tej pani bo nie jest wstanie tak pracować 
jak Przew. RM. Uznał też, że spotkanie nie rozwiąże problemu. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie zbadania kwestii legalności znaku „kontrola radarowa” ustawionego na ul. 

Cegielnianej przekazał, że został on ustawiony legalnie na życzenie mieszkańców m.in. 
i radnego Krystiana Niewrzoła. Dodał, że temat rozezna i odpowie na piśmie. W kwestii
obwodnicy przekazał, że już dzisiaj informował, 

2) w sprawie zmiany częstotliwości zmian światła na skrzyżowaniu przy ul. Opawskiej i 
Al. Jana Pawła II przekazał, że podjęto rozmowy jednak GDDKiA nie zgadza się na 
żadne zmiany na tym skrzyżowaniu,

3) w sprawie Pl. Długosza przekazał, że realizowany tam projekt i pozyskane środki nie są 
przeznaczone na parkingi,

4) w sprawie interpelacji na temat sprzedaży śmieciarek PK przekazał, że doprecyzuje 
odpowiedź.

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika w sprawie działalności zakładu Henkel 
przekazał, że ma nadzieję, że sprawa ogranicza się do jednorazowej awarii. Dodał, że podobnie 
jak mieszkańcy chce aby ten zakład spełniał warunki związane z ochroną środowiska i 
absolutnie nie zamierza tolerować przekraczania norm w tym zakresie. Wskazał, że ze słów 
dyrektora wynika, że prowadzona rozbudowa to odchodzenie od większego zagrożenia jakim 
jest produkcja proszków na rzecz płynów. Uznał, że rygory z ustawy obowiązują i Henkel. 
Dodał, że teren Nowych Zagród zawsze był jednak związany z działalnością Henkla, Rafako 
czy zakładu cieplnego. W zakresie asfaltowni przekazał, że 4 godziny pracy w ciągu dnia to nie 
jest dobra sytuacja dla tego zakładu. Wskazał, że to spółka prawa handlowego i działa nie tylko 
na lokalnym rynku. Dodał, że ograniczenie do 4 godzin nie wypływa tylko ze skarg 
mieszkańców bo takowe będą wszędzie. Ograniczenia te wynikają z sąsiedztwa zakładu 
poprawczego i kilku domów bezpośrednio za ogrodzeniem.  Wskazał, że szukając nowej 
lokalizacji myślano o terenach jak najdalej odległych od zabudowy i co najważniejsze przy tego
typu zakładach zawsze trzeba spełnić warunki środowiskowe. Bez tego żadna lokalizacja nie 
wchodzi w grę. Dodał, że częstotliwość kontroli prowadzona przez WIOŚ wynika ze skarg 
mieszkańców ale większość tych kontroli nie potwierdza uchybienia. Co więcej zakład wykonał
wszystkie zalecenia związane z kontrolami i produkcja jest prowadzona zgodnie z decyzją 
środowiskową, a ograniczenia wynikają jedynie z bliskości zakładu poprawczego. Dodał, że 
spółka jest zaangażowana obecnie w wiele kontraktów i bez możliwości wyprodukowania 
asfaltu będzie mieć problemy. Przekazał, że nie jest to też szukanie zwady z mieszkańcami 
Nowych Zagród bo nikomu nie jest to potrzebne. W kwestii przeniesienia zakładu na razie 
badane są warunki środowiskowe więc obecnie nie ma o czy rozmawiać. Dodał, że na dalszym 
etapie badania warunków szerokie konsultacje społeczne są obowiązkowe. Uznał, że będzie też 
chciał się spotkać z reprezentacją grupy osób podpisanych pod otrzymanym pismem. Wskazał, 
że na chwilę obecną nie ma innej alternatywy więc pozostanie dyskusja nad przyszłością 
zakładu. Może więc być to ograniczenie produkcji do minimum bądź likwidacja spółki. Uznał, 
że temat jest otwarty.  W kwestii kosztów to przekazał, że koszt dzierżawy to koszt spółki, w 
ciągu roku to niecałe 100 tys. zł. Miasto nie jest zainteresowane pozostałym terenem. Dodał, że 
koszt przeniesienia to też koszt przedsiębiorstwa  i generalnie to też może być kilkaset tysięcy 
ale tego teraz nie sposób wyliczyć. W kwestii lokalizacji przekazał, że ul. 1 Maja była również 
rozważana i wyszło, że jest to zdecydowanie bliżej zabudowy.  Dodał, że do problemu wód 
gruntowych nie będzie dzisiaj się odnosił. Na koniec podkreślił, że PRD mimo tych problemów 
nie jest w katastrofalnym stanie. Dodał, że decyzja w sprawie zakładu nie będzie żadną decyzją 
polityczną ale wspólną decyzją. 
 Odnośnie interpelacji radnego Eugeniusza Wyglendy:

1) w sprawie zmiany kursowania autobusu PK nr 2 przekazał, że temat zostanie zbadany. 
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Jednocześnie poinformował, że na następną Komisji GMOŚiBP trafi pod dyskusję 
materiał obejmujący całościową przebudowę w kursowaniu autobusów miejskich,

2) w sprawie przygotowania mapki dzielnic Sudół i Studzienna z zaznaczonymi rowami 
odprowadzającymi wodę wraz ze  wskazaniem odpowiedzialnych instytucji za ich 
utrzymanie przekazał, że zostanie ona przygotowana.

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie  ścieżki pieszo – rowerowej od kanału Ulga do rezerwatu Łężczok przekazał,

że zadanie jest przygotowane i jeżeli tylko uda się zmieścić finansowo w budżecie 2018
roku to tam się znajdzie,

2) w sprawie ul. Babickiej i obaw mieszkańców czy budowa tej drogi w tym roku dojdzie 
do skutku przekazał, że w przypadku tego zadanie zagrożeń nie ma,

3) w sprawie problemów z odbiorem odpadów wielkogabarytowych na dzielnicach 
przekazał, że uwagi takie najlepiej zgłaszać na bieżąco telefonicznie w sekretariacie lub 
wydziale by móc od razu reagować i wyciągać konsekwencje. Uznał, że system jest 
dobry i nie potrzebna jest jego zmiana,  

4) w sprawie doprowadzenie do budowy chodnika przy ul. Odrodzenia przekazał, że nie 
wierzy w to, że ktoś tą drogę przejmie, bo wyliczony koszt budowy tam chodnika to 2 
mln zł. Do rozważenia jest jedynie utwardzenia pobocza o czy będzie jeszcze 
rozmawiał z zarządcą drogi, 

5) w sprawie ograniczenia ruchu na ul. Olimpijczyka przekazał, że na dzisiaj nie widzi 
rozwiązania. Poprawi tą sytuację zakończenie remontu ul. Armii Krajowej. 

 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:
1) w sprawie terenu po byłej cukrowni przekazał, że informacja o kwocie jakie miasto 

poniosło do tej pory z tytułu opłaty za użytkowanie wieczyste i działaniach związanych 
ze zbyciem tam działek przekazana zostanie na piśmie,

2) w sprawie podania szczegółów dotyczących terminu remontu ul. Korczaka przekazał, że
po ustaleniach wspólnych wynikało, że ta drogą jest następna do remontu ale sprawdzi 
to jeszcze raz i odpowie na piśmie,

3) w sprawie powołania Biura Obsługi Prezydenta przekazał, że to normalne biuro 
prasowe ale ze względu włączenia do niego sekretariatu taką wybrano nazwę. Dodał, że
pytała też oto szczegółowo radna Anna Szukalska i zostanie dla niej przygotowana 
odpowiedź na piśmie. W kwestii polityki informacyjnej przekazał, że nie jest ona zła ale
nie jest też idealna i wiele jeszcze można zmienić. Dodał, że osobiście nie jest w stanie 
prowadzić polityki informacyjnej, dlatego też generalnie zwrócił się w stronę 
dziennikarzy, bo tak też została przygotowana specyfikacja na to stanowisko. 
Oczekiwania zostały określone w specyfikacji i komentarzu do tego. W kwestii 
organizacji biura przekazał, że to wszystko jest przed nim, na chwilę obecną utworzono 
biuro nie zmieniając zbytnio struktury. Dodał, że zakresu czynności poszczególnych 
osób są gotowe i z nich wynika czym poszczególne osoby będą się zajmować.     

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego:
1) w sprawie  przeniesienia asfaltowni przekazał, że warunki środowiskowe są badane 

przy wszystkich większych inwestycjach. Zwrócił uwagę, że Racibórz to miasto 
przemysłowe, w tym przemysłu chemicznego i ciężkiego. Dodał, że zakładu zostały 
wyposażone w nowe instalacja, które w mniejszym stopniu oddziałują na środowisko. 
Zmieniają się normy i mieszkańcy oczekują ich spełnienia. Uznał, że rozbudowa 
Henkla ma za zadanie zmniejszenie zagrożenia dla środowiska.  Dodał, że rolą 
Prezydenta Miasta jest też wspieranie przedsiębiorstw w ich rozwoju,   

2) w sprawie raciborskiego kempingu przekazał, że celem jest wpisanie go do 
ogólnopolskich informatorów. Dodał, że temat powinien być już na ukończeniu. 
Stwierdził też, że przekazanie komuś kempingu nie jest obecnie przedmiotem rozważań.
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3) w sprawie udziału przedstawicieli miasta w korowodzie dożynkowym podczas 
wojewódzkich dożynek w Tworkowie przekazał, że problemem miasta jest to, że mamy 
coraz to mniej rolników. Dodał, że w mieście też jest problem z organizacją dożynek 
miejskich. Niemniej uznał, że aż tak źle z reprezentacją gminy nie było jak to opisano. 
Z drugiej strony uznał, że miasto nie może wszystko brać na swoje barki, 

4) w sprawie ujednolicenia szyldów w centrum miasta przekazał, że temat nie jest 
zapomniany, niemniej temat nie jest prosty i wiąże się z kosztami po stronie 
przedsiębiorców,

5) w sprawie kontra ruchu rowerowego przekazał, że temat nie jest przekreślony, a radny 
Marcin Fica ma prawo do własnego zdania. Temat zostanie przedstawiony na kolejnym 
posiedzeniu komisji ruchu drogowego przy Staroście,

6) w sprawie zieleni w mieście przekazał, że nie zgadza się z twierdzeniem radnego i 
wskazał, że przy okazji budowy parkingów na siłę nie wycina się żadnych drzew, co 
więcej organizowane są konsultacje z mieszkańcami. Dodał, że miasto wydaje duże 
środki na skwery, parki i las Obora i można o tym przekonać się naocznie. To, że na 800
lecie posadzono tylko 25 drzew to z powodu, że tak właśnie ustalono, aby było to 
uczynione z „głową”. Dodał, że urząd musi wydawać decyzje w jedną i drugą stronę. W
kwestii skweru ul. Warszawskiej przekazał, że firma, która nasadziła tam drzewa 
gwarantuje przez 3 lata ich żywotność i jeżeli drzewa usychają to będzie musiała je 
wymienić.   

7) w sprawie wykonania na końcu ul. Długiej tzw. „okna czasu” na wzór Lublina 
przekazał, że pomysł jest warty uwagi ale nie w tym miejscu bo będą tam prowadzone 
prace drogowe. Lepsza lokalizacją byłby jakiś skwer, plac ale nie droga. 

8) w sprawie przedstawienia tematu współpracy z PWSZ w kwestii monitoringu 
smogowego przekazał, że odpowie na piśmie po sprawdzeniu tematu w PWSZ. 

9) w sprawie działań podejmowanych w lesie Obora przekazał, że następuje to małymi 
krokami, potrzeba też pozyskania środków pomocowych bez których planowane tam 
centrum ekologicznie nie uda się otworzyć.  

10)w sprawie nie zachowania się funkcjonariuszy Straży Miejskiej poprosił o 
kontaktowanie się bezpośrednio z nim bo wtedy można szybko to skonfrontować. 
Obowiązkiem funkcjonariusza jest przyjąć zgłoszenie. W kwestii patroli w okolicach 
kortu tenisowego przy ul. Pracy przekazał, że zgłoszenie zostanie uzgodnione z Policją. 

11) w sprawie remontu chodnika przy ul. Słowackiego przekazał, że to bardzo duży odcinek
i wymaga dużej interwencji. Uznał, że to kwestia wspólnej inwestycji na co potrzeba 
większych środków.  

12)w sprawie przykładu Lublina przekazał, że Racibórz nie posiada ani oryginału ani kopii 
aktu lokacyjnego. W zakresie tzw. otwartego urzędu przekazał, że urząd posiada BIP i 
będzie go nadal rozszerzać. 

13)w sprawie powstałego Biura Obsługi Prezydenta przekazał, że już odpowiadał 
wcześniej.

Ad 20. Zakończenie sesji.

- Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta
Racibórz, godz. 20:45. 

Protokołował:

 Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

   Henryk Mainusz
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